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	ДОГОВОР № 6.16.3-26/04-2019c
о прикреплении физического лица для подготовки диссертации на соискание ученой степени кандидата наук без освоения программ подготовки научно-педагогических кадров в аспирантуре 


	AGREEMENT No. 6.16.3-26/04-2019c
with respect to the assignment of individuals seeking a Candidate of Sciences degree without enrolment in a doctoral programme 



	г. Москва
                                                                               «17» мая 2019 г.


	Moscow
                                                                               “17” May 2019


	Федеральное государственное автономное образовательное учреждение высшего образования «Национальный исследовательский университет «Высшая школа экономики», именуемое в дальнейшем «Исполнитель» или «НИУ ВШЭ», на основании лицензии на право осуществления образовательной деятельности по указанным в приложении  (приложениях) образовательным программам от «24» мая 2017 г. № 2593, выданной Федеральной службой по надзору в сфере образования и науки бессрочно, и свидетельства  о государственной аккредитации от «22» июня 2017 года №2626, выданного на срок до 12 мая 2020 года в лице проректора  Рощина  Сергея  Юрьевича, действующего на основании доверенности от 29.05.2017 года № 6.13-08.1/2905-14  с одной стороны, и гр. ……

	National Research University Higher School of Economics, hereinafter, the “Provider” or “HSE University”, on the basis of License No. 2593, dated 24.05.2017, for the provision of educational services within the scope of the degree programmes listed in the annex (annexes) issued by the Federal Education and Science Supervision Agency, for an unlimited period, and certificate of state accreditation No.2626 issued by the Federal Education and Science Supervision Agency on June 22, 2017, and valid until May 12, 2020, represented by the Vice Rector Sergey Roshchin authorised by the power of attorney No. 6.13-08.1/2905-14 dated 29.05.2017, on the one hand, and 

……

	именуемый    в   дальнейшем  «Заказчик»,   с   другой    стороны,   заключили   настоящий договор о нижеследующем: 


	(hereinafter, the “Client”), on the other hand, have entered into this Agreement as follows:



	1. ПРЕДМЕТ  ДОГОВОРА

1.1 Исполнитель обязуется  прикрепить  Заказчика к НИУ ВШЭ для подготовки диссертации на соискание ученой степени кандидата наук без освоения программы подготовки научно-педагогических кадров в аспирантуре по научной специальности 23.00.04 Политические проблемы международных отношений, глобального и регионального развития
действующего в НИУ ВШЭ диссертационного совета, а Заказчик  обязуется оплатить оказанные услуги. 
1.2 Срок прикрепления составляет с 17 мая 2019 г. по 16 мая 2020 г.

	1. SUBJECT OF THE AGREEMENT

1.1 The Provider shall assign the Client the status of the affiliated student at HSE University for the purpose of the preparation of their Candidate of Sciences dissertation in the following field without enrolment in a doctoral programme 

23.00.04  Political Problems of International Relations, Global and Regional Development


as enacted by the Dissertation Committee at HSE University, and the Client shall pay for the services rendered. 

1.2 The Client shall be affiliated with HSE University from Mаy 17, 2019 until                                  May 16, 2020.


	2. ПРАВА  И  ОБЯЗАННОСТИ  ИСПОЛНИТЕЛЯ

            2.1. Исполнитель    имеет   право:

2.1.1. Самостоятельно выбирать методы оказания услуг.

2.1.2. Расторгнуть настоящий Договор по основаниям,   предусмотренным   законодательством   Российской Федерации,  Уставом  НИУ ВШЭ, локальными нормативными актами и Правилами внутреннего распорядка НИУ ВШЭ.

При  расторжении Договора  по  инициативе  Исполнителя, Исполнитель  уведомляет  об  этом Заказчика  за 10 (десять) дней до расторжения Договора.

2.2. Исполнитель обязуется: 

2.2.1. Предоставить научное руководство, проводить консультации Заказчика по вопросам подготовки диссертации.   В случае успешного завершения работы над диссертацией  предоставить возможность проведения предварительной экспертизы диссертации на соискание ученой степени кандидата наук в подразделении НИУ ВШЭ, в котором подготавливалась диссертация.  

            2.2.2. Предоставить Заказчику возможность пользования библиотекой  и оборудованием Исполнителя, в пределах, необходимых для подготовки диссертации.


	2. RIGHTS AND OBLIGATIONS OF THE PROVIDER

            2.1. The Provider is entitled to:

2.1.1. Independently choose the methods for the rendering of Services;
2.1.2. Terminate this Agreement on grounds stipulated by Russian legislation, HSE University’s Charter and bylaws, as well as its Internal Regulations. 

Upon this Agreement’s termination, as per the Provider’s initiative, the Provider shall duly inform the Client thereof within 10 (ten) days prior to the date of termination.  
2.2. The Provider undertakes to: 

2.2.1. Provide the Client with academic supervision and consultation in regards to preparing a dissertation. If the preparation of a dissertation is successfully completed, provide an opportunity for a preliminary expert review of the Candidate of Sciences dissertation on the part of the HSE subdivision where the dissertation has been prepared;
            2.2.2. Provide the Client with an opportunity to access and use the Provider’s library and equipment within the scope deemed necessary for preparing the dissertation.  



	3. ПРАВА И ОБЯЗАННОСТИ ЗАКАЗЧИКА

3.1. Заказчик вправе:

3.1.1. Пользоваться  библиотекой   и  оборудованием Исполнителя,  в  пределах, необходимых для подготовки  диссертации.

3.1.2. Расторгнуть настоящий Договор в одностороннем порядке при условии возмещения Исполнителю фактически понесенных расходов на оказание услуг до даты расторжения Договора.

3.2. Заказчик обязуется:

3.2.1.  Представить Исполнителю пакет документов, необходимых для его прикрепления к НИУ ВШЭ  в соответствии с нормативно-правовыми актами Российской Федерации и локальными нормативными актами НИУ ВШЭ.

3.2.2. Полностью выполнить индивидуальный план работы, завершить работу над диссертацией и представить ее в подразделение, где выполнялась работа  над диссертацией, для получения соответствующего заключения. 


3.2.3. Оплачивать услуги Исполнителя в размере и в сроки, предусмотренные п.4 настоящего договора.


3.2.4. При расторжении Договора по своей инициативе уведомить об этом Исполнителя за 10 (десять) дней до раcторжения Договора.
	3. RIGHTS AND OBLIGATIONS OF THE CLIENT
3.1. The Client is entitled to:

3.1.1. Access and use the Provider’s library and equipment within the scope deemed necessary for preparing the dissertation;
3.1.2. Unilaterally repudiate this Agreement, subject to reimbursement of expenses incurred by the Provider during the provision of Services to the Client before the Agreement’s termination date.

3.2. The Client undertakes to:

3.2.1. Submit a set of documents to the Provider, which are needed for assigning the Client the status of the affiliated student at HSE University, pursuant to Russian legislation and HSE University’s bylaws;
3.2.2. Fulfil the individual curriculum, complete the dissertation and submit it to the relevant subdivision for an appropriate review and evaluation;  
3.2.3. Pay for the Provider’s services in the amount and within the timeframe specified in clause 4 hereof;
3.2.4. Upon withdrawal from the Agreement at their own initiative, inform the Provider within 10 (ten) days prior to the Agreement’s termination.

	4. РАЗМЕР  И  ПОРЯДОК  ОПЛАТЫ


4.1. Стоимость прикрепления  к НИУ  ВШЭ  за один год составляет                            
65 000  (шестьдесят пять  тысяч)  рублей, НДС не облагается. 

Стоимость прикрепления  за весь период прикрепления составляет

65 000  (шестьдесят пять  тысяч)  рублей, НДС не облагается. 

4.2. В течение   10 (десяти)  дней   с момента   подписания   настоящего   Договора Заказчик перечисляет    денежные средства в сумме 65 000  (шестьдесят пять  тысяч)  рублей, на      расчетный    счет    Исполнителя, указанный в разделе 8 Договора, равную стоимости прикрепления за период с 17 мая 2019 г. по 16 мая 2020 г.   

4.3. В дальнейшем оплата стоимости прикрепления за каждый год производится авансом в размере 100% от суммы прикрепления за год, указанной в п. 4.2. Договора, не позднее 10 числа первого месяца начала срока прикрепления.

4.4. Обязательства по оплате считаются исполненными при фактическом поступлении денежных средств на расчетный счет Исполнителя. Исполнитель вправе потребовать у Заказчика копию платежного поручения. 


4.5. При досрочном расторжении Договора независимо от причин расторжения Заказчику не возвращается часть оплаты пропорционально части оказанной услуги до даты расторжения Договора.


	4. VALUE OF THE AGREEMENT AND PAYMENT PROCEDURES


4.1. The cost of affiliation with HSE University per year comes to

                                                                                                                                      , VAT _______________. 

The affiliation fee for the entire period comes to

_65,000 (sixty five thousand) RUB .

4.2. Within 10 (ten) days after the signing of this Agreement, the Client shall remit 65,000 (sixty five thousand) RUB to the Provider’s payment account, as specified in clause 8 hereof, which is equivalent to the affiliation fee for the period, starting from May 17, 2019 until                                  May 17, 2020.  

4.3. Further on, the affiliation fee for each year shall be remitted as an advance payment equivalent to the 100% of the cost, specified in p. 4.2 hereof, no later than on the 10th day of the first month of the affiliation period. 
4.4. The Client’s payment obligations hereunder shall be considered fulfilled after the funds are credited to the Provider’s payment account. In turn, the Provider is entitled to request a copy of the payment order from the Client. 


4.5. If this Agreement is subject to an early termination, the Client shall not be entitled to reimbursement of the paid amount pro rata to the part of the Service rendered prior to the Agreement’s termination date, irrespective of the reasons for its termination. 

	5. ОТВЕТСТВЕННОСТЬ  СТОРОН


5.1. В случае неисполнения или ненадлежащего исполнения условий Договора стороны несут ответственность в соответствии с законодательством Российской Федерации.
	5. THE PROVIDER’S AND THE CLIENT’S RESPONSIBILITIES

5.1. The Parties shall be liable for failure to fulfil, or inadequate fulfilment of their obligations hereunder in accordance with Russian legislation.



	6. СРОК  ДЕЙСТВИЯ  ДОГОВОРА


6.1. Настоящий договор вступает в силу  с момента подписания его обеими Сторонами и действует до исполнения Сторонами обязательств по Договору в полном объеме. 

6.2. Договор может быть изменен или расторгнут  по письменному соглашению Сторон, в судебном порядке, а также в случае одностороннего отказа  Стороны от исполнения договора по основаниям и в порядке, предусмотренными законодательством Российской Федерации и настоящим Договором. 
	6. EFFECTIVE TERM OF THE AGREEMENT


6.1. This Agreement shall come into force upon its signing on the part of both Parties and shall remain valid until the Parties fulfil all obligations hereunder. 

6.2. This Agreement may be amended or terminated upon the written consent of the Parties, by court order, and/or in the event of one of the Parties’ unilateral repudiation of the Agreement on grounds and in accordance with procedures stipulated by Russian legislation and the Agreement itself. 

	7. ПРОЧИЕ  УСЛОВИЯ


7.1. Заказчик дает согласие на  сбор, запись, систематизацию, накопление, хранение, уточнение (обновление, изменение), извлечение, использование, передачу (распространение, предоставление, доступ), обезличивание, блокирование, удаление, уничтожение следующих персональных данных: фамилия; имя; отчество; адрес регистрации; серия и номер документа, удостоверяющего личность или его заменяющего; номер телефона; иные данные, связанные с заключением и исполнением настоящего Договора, в целях осуществления основных видов деятельности НИУ ВШЭ без ограничения срока действия.

7.2. Во всем остальном, не предусмотренном настоящим Договором, стороны руководствуются законодательством Российской Федерации.




7.3. Споры по настоящему Договору рассматриваются в установленном законом порядке.


7.4. Настоящий Договор составлен в двух экземплярах, из которых один хранится в НИУ  ВШЭ, второй у Заказчика. 

	7. MISCELLANEOUS

7.1. The Client hereby grants their consent, for an unlimited duration, for the collection, recording, systematisation, accumulation, storage, specification (updating, changing), retrieval, use, transfer (distribution, provision, granting access), depersonalisation, blocking, deletion and destruction of their personal data: last name; first name; patronymic/middle name; date of birth; address of registration; serial number of an identity document or its substitute; telephone number, and other information associated to the conclusion and execution of this Agreement, in order for HSE University to perform its essential operations.

7.2. With respect to all matters that are not covered by this Agreement, the Parties shall be governed by Russian legislation.






7.3. Any disputes arising hereunder shall be settled as per Russian legislation.


7.4. This Agreement is presented in 2 (two) copies, with 1 (one) copy for HSE University and 1 (one) copy for the Client. 



	8. АДРЕСА И РЕКВИЗИТЫ СТОРОН

Исполнитель - федеральное государственное автономное образовательное учреждение высшего образования «Национальный исследовательский университет «Высшая школа экономики»

Место нахождения: 101000, г. Москва, ул. Мясницкая, д. 20

Телефон: 8 (495) 771 32 32


	8. ADDRESSES AND BANK DETAILS OF THE PARTIES

Provider National Research University Higher School of Economics
Address: 20 Myasnitskaya Ulitsa, Moscow, 101000
Telephone: 8 (495) 771 32 32



	Реквизиты: ИНН – 7714030726 КПП -  770101001 

Получатель                Национальный 
исследовательский университет  
“Высшая школа экономики”           

Банк получателя       ПАО «Сбербанк России», 
г. Москва

БИК                            044525225

к/с                               30101810400000000225

р/с                               40503810938184000003

Управление аспирантуры и докторантуры 1.49

Образец извещения на оплату  размещен на сайте НИУ ВШЭ в разделе «Образование»  


	Bank details:
INN 7714030726 
KPP 770101001 
Beneficiary: National Research University 
Higher School of Economics           
Beneficiary’s bank: PJSC Sberbank of Russia, 
Moscow
BIC 044525225
Corr/account  30101810400000000225
Pmt/account 40503810938184000003
HSE Office of Doctoral and Postdoctoral Studies 1.49
Please see the payment order template on the HSE University’s website (“Education” section)  


	Заказчик
                                                     











                           (фамилия, имя, отчество)

Паспорт                                                









                                                          (серия, номер)

Выдан __________________________________________




  







   (кем)

когда «       »                                   г.

Адрес:


__________________________________________________



Телефон               




Email_________________________
	Client
                                                     







(full name)

Passport                                                









(serial number)
Date of issue

__________________________________________




  







   (Issuing authority)

Date “       ” ____________                                 
Address 


__________________________________________________



Telephone               




E-mail _________________________



	Исполнитель




           

федеральное государственное автономное 

образовательное учреждение высшего 

образования 

Национальный исследовательский

университет “Высшая школа экономики”
	Provider 



           
National Research University
Higher School of Economics


	Заказчик
	Client

	«_____»_____________ _______г
	“____”_____________ _______
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